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JEGYZŐKÖNYV

KészÜlt: 2023. május 3-án 9.00 órakor a Szikszói Közös Örrkormányzati Hivatal II. emeleti
tárgYalóban megtartott Szikszói Kistérségi Többcélú Társulás Társulási Tanácsának rendkívüli
zárt üléséről.

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint.

Sváb Antal a Társulási Tanács elnöke köszöntötte a megjele,nteket, az ülést megnyitotta, és
megállaPÍtotta, hogy a 25 tanácstagból 13 jelenlévővel Űhaltározatképes. A kisúrségben az
Összlakosságszám 18459 fő, a jelenlévők által képviselt lakosságszáÁ I24g4 fő, h|ányzott
Abaújlak, AszalÓ, Felsődobsza, Felsővadász, Gadna, Honrogd-, Kiskinizs, Léh, MÓnaj,
Nyésta, Pamlény, Szászfa.
Bejelenti, hogY az Ülésről jegyzőkönyv készül, melyet dr. Juhász Lilla a Szikszói Közös
Onkormányzati Hivatal dolgozója v ezet.

JegYzőkÖnYv hitelesítőnek - 73 tanácstag van jelen a szavazásnál - egyhangulag 13 igen
szavazatta| (lakosságszám szerint 12494 íő) ellenszavazat és tartozkodai neútit
megválasztották Kozma István Hernádkércs község polgármesterét és Jónás Béla Nagykinizs
kÖzség Polgármesterét. Sváb Antal elnök javasolja, t ogv a nreghívóban - l. sz. melléklet _
szereplő, alábbi napirerrd szerint tartsák az ülést:

NAPIREND:

1,1 A Szikszói Szociális Szolgáltató Központ intézményve:zetői álláshelyének betöltésére
vonatkozó PálYázat elbírálásáról hozott döntéssel kapcsolatos tájékoztatás
- Egyebek

A naPirendet a jelenlér'Ők egyhangúlag elfogadták, és az alábbi elfogadott napirend szerint
tartják az ülést:

NAPIREND:

1.1 A Szikszói Szociá-lis Szolgáltató Központ intézményv ezetői álláshelyének betöltésére
vonatkozó PálYázat elbírálásáról hozott döntéssel kapcsolatos ttijékoztatás
- Egyebek

Fentiek alapján a Társulási Tanács az alábbi napirendi pontokat térgya|ja:

NAPIREND:

1.1 A Szikszói Szociális Szolgáltató Központ ilrtézményv ez:etői álláshelyének betöltésére
vonatkozó Pályáaat elbírálásáról hozott döntéssel kapcsolatos tiíjékoztatás
- Egyebek

NAPIREND:

l./ A Szikszói Szociális Szolgáltató Kc;zpont intézményvezetői álláshelyének betöltésére
vonatkozó Pályázat elbír'álásáról hozott döntéssel kapcsolatos tájékoztatás
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Előterjesnő: elnök

Sváb Antal elnÖk: az előterjesáést minden képviselő megkapta. Az e!őző tanácsülésen hoztak
egY dÖntést, amelYről az érintettet tájékonatták és a aontes megalapozottsága miatt kellene
Újra targYalni. Erkezett egy levél azintézményv ezető részéről, amely az előterjes ztés részét
kéPezi, KÖszÖnti az Ülésen meg|elent Pongrácz Péterné Leng;yel Andiea intézményvezetőt és
szeretné átadni a szőt a részére.

Pongrácz Pétemé Lengyel Andrea intézményvezető: köszönti a megielent tagokat az ülésen.
Elmondja, hogY készÜlt egY rövid prezentáciőval, azzalkapcsolatbai-, amely iriutt u Tanács a
megbizatását 5 évről l évre módosította. Az intézményben a humánerőforrásra vonatkozó
fluktuáció magas és erre vonatkozó adatokat kért tőle 

-pt.r.itt 
Úr. A masit te.e s az volt az

ElnÖk Úr részéről, hogY tájékoáassa a tanácstagokat a jelenleg zajlő, az intézményt érintő
munkaügyi penől.
A rendelkezésre á||Ő adatok alapján a leszámolt kollegák nagy, része nem a szociális szférában
helYezkedett el, a felmondás indokaként pedig Ű^ * ő személy ét nevezték meg. A
fluktuáció vélhető oka lehet egyrészt u ,,yornótt bérek, a kiégés, nagy felelősség egy
gYermekvédelemmel kapcsolatos ügyben dönteni és nagyon 

-kevés -a 
szakember. A

beszámolóiban erre rendre kitért. Több pozíció betöltetteií na a jogszabály nem tenné
lehetővé a szaképzettség alóli felmentést 5 évre, akkor nnég több Úes n"Ív r"*".-igY
szakkéPzettség nélkül veszi fel a dolgozót, akit be kell tanítani, Áajd közben kidórtil, hogyő
a munka milYen felelősséggel jar, lelkileg mennyire megterhelő, és ennyi fizetésért már nem
vállalja tovább és felmond. Az elmúlt tiz év alatt, Úióta az intéÁényt vezeti, számos
Problémával kellett megkiizdeni: az intézményt a bezárás fenyegette és a kormrányhivatal 60
naPos határidőt tűzÖtt ki arra, hogy a működést stabilizálják_ Éuu"n az időszakbarr is több
dolgozó mondott fel. Majd a gyermekjóléti szolgálatot átszérv ezték, szintén nagy feladat volt,
azután a GYermekházat beintegrálták az intézménybe, nem siokkal később a Óovid járrvány
miatt volt szÜkség a munka átszewezésére. A tavalyi év folyamán a rezsiváls ág miatt Ű
épületben alig volt flítés, a hidegben ültek az irodában.
ElnÖk ur kérte, hogY a folyamatban lévő munkaügyi penől számoljon be a tanácsnak.
Elmondja, hogy tavaly augusztusban denilt ki egy ertét<eitete,n, hogy két kolleganője között
komolY konfliktus alakult ki. Az egyik kollegarrő konkrétan sertégette a másikat a többi
kolleganő előtt, az értekezletet nem tudták megtartani. Sajnos ., á hungulat a köve tkező
naPokban is megmaradt, a kolleganőt nem lehetett türtőztetni. több alkaloÁmal szólította fel
eredménYtelenÜl. Így rendkívüli ielmentéssel ktildte el a dolgozót november 8. napján. A volt
kolleganő a munkaügyi bírósághoz fordult november vég?n azzal, hogy az öizemélyes
konfliktusa, amelY a kolleganőjével kialakult az ő munkájiít nem ériiíette és jogtalanul
hildték el. Ezért 6 millió Ft összeget kért az ért sérelme rlleben, amely egy ér,i fizetését
jelentené. A Perfelvétel ,március 14. napján megtörtént, egyik r.Ít sem állt eía o"*or. A bíróság
első fokon Ítéletet hozolí, amely alapján a kolleganőnet Í,+ millió forintot ítéit meg a bíróság]
a kért Összeg 30%-át. Az indoklás az volt, hogy az esetről ]<észült jegyzőkönyv ngln elég
részletes. Sajnos az eset után nehéz volt minderrt teljes rés;zletesséÁg.i r"i-i. e" tigyt"i
fellebbezett az intézmén.y és a másodfokú bíróság dönte;i fog rnég ebbin a kérdésben . {i 

"gykÖltsége a kolleganőt terheli, az ügyvéd tészére is fizetnie keilétt, összesen 1.450.000,_ Ft
kÖltsége volt már a kol,leganőnek az ügy kapcsán, amelyet a döntés alapján ki kell fizetnie.
KiegészítésÜl elmondja, hogy a jelenleg is az intézménybenL dolgozó kolleganő az őr ért
sérelem miatt a Szikszói Jarásbíróságon magánindítvrányt tétt, ttietentette becűletsértésért és
rágalmazásért, ÍgY kÖzötttik is folyamatban van egy bíróság,i ügy, amelyet biintetőperben
tárgYalnak. A Perfelvétel ebben az esetben is megtörtént, egyik ,tel sem állt ei a szandékától.
Az intézmény jÖvőjét tekintve elmondja, hogy nem tudja gararúírni azt, hogy a közeljcivőben
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nem lesz fluktuáciÓ, mert nem tudnak magasabb bért biztosítani, továbbra is szakemberhirány
van a szférában. Azt garantálni tudja, hogy az intézményben minden a szakmai előírásoknak
és a hatályos jogszabályok szerint fog működni.

Sváb Antal elnÖk: kÖszÖni a tájékoztatást, sok hasznos információ hangzott el. Szrámrira is
iasztő volt az a tény, hogy 100 dolgozóból 60 mondott fel az intézrréiyben. Azt eddig is
tudta, hogY szakmai szempontból nem volt probléma. További informaóio, hogy * 

"Íőrőhéten nagYjából 30 dolgozó jelent meg a hivatalban, akik kiálltak Andrea mellett] Az ügyből
mindenkeP9en az a konklúzió vonható le, hogy gyakrabban kellene az intézményuen 

-fotyo

munkáról és helYzetről beszélni. Andreával mógáil-apodott abban, hogy bármilyen_konflikűs
kialakul az intézményben, azt azortnal jelzi és tisztánni kell. Árt iurru.Ólja, hogy az
elhangzottak ttikrében a tanács módosítsa az április 20. napjanhozott donieset és 5 évre bizza
meg a j elenle gi intézm ényv ezetőt, p ongr ácz péterné Lenglel Andreát.

Slemán János tag: tanulságos volt a prezentáció, korábban kellett volna a történtekről
tájékoztatnt a Tanácsot. Elégnek tartja, ha elnök úr megüírgya|ja az intézményvezetőve|
ezeket és enől a tanácsülésen tájékoztatja a tagokat. szakmai-szánpontból eddig sem volt
kifogása és számára is soknak tűnt a felmondásók aránya, tov,ábbá rnind"nki a sajat verziőját
{ja 9|O. Támogatja azt, hogy Andreát 5 éwe neveizék ki. E mellett kéri, hogy jobban
becsülje meg a közeljövőben a munkaerőt, a munkatársakat.

AranYosi GYÖrgy tag: egy kis települést vezet és tudja, hogy amennyiben valakit elkiild, akkor
annak alaPos oka van, és nem lehet mindent elttimi a dolgúOnak. Ó ..- látja értelmét annak,
hogY egY évre nevezzenek ki vezetőt, mert egy év alatt úgyse változik *.g ...-i. Mésziiros
István kolléga a múlt alkalommal rá is kerdezett, hogy mi fo gváltozni egy év alatt.

Vizi KárolYné tanácstag: sajnos más elfoglaltsága miatt nem tudott itt lenni az e|őző ülésen és
nem fudott felszólalni Andrea mellett. A faluban dolgozó gondozónők jelezték neki, hogy
teljes mértékben kiállnak a jelenlegi vezető mellett. Elúondja, hogy mielőtt polgármester lű,
tÖbb évet dolgozott a szociális szférában és tudja, hogy a o-o termónaott dol'gozó nern számít
soknak. Sok kudarc ffi az itt dolgozókat és sokan n"- toa3,1t ezt a munkít csinálni. Azok
maradnak a szakmábarr, akik elhivatottak és azok kevesen vannak. Őt az intézrnényben
idegenként is mindig szívesen fogadták és jóleső érzés volt ebbe az intézménybe bernónni,
Pedig nem itteni dolgozÓ. Teljes mértékben kiáll Andrea 5 évre szóló intézm ényvezető1
kinevezése mellett. sajnálja, hogy nem volt itt az előző ülésen.

Medve Ferenc tag: elmondja, hogy a kezdetektől tanácstag és valóban, amikor Andrea átvette
az intézménY vezetését a megszűnés hatarán állt az intézmény. Ez az előző ülésen is
elhangzott. Elhangzott az is, hogy a vezetővel szemben szakmai siempontból nem merült fel
Probléma. Az Ő telepÜlésük kizárólag anyagi okok miatt vált ki, a munkaügyi pert tekintve is
támogatja az elnök indítványát.

Sváb Antal elnök szóbeli előterjesáésében javasolja, hogy a üírsulási tanács a Szikszói
Szociális Szolgáltató Ktizpont intézményvezető állásielyénék betöltésere vonatkozó pályázat
elbírálásáról szóló 1312023.(4.20.) számíhatározatátmódosítsa az alábbiakszerint:
A Szikszói Kistérségi TÖbbcélú Tarsulás Trársulási Tanácsa a Szikszói Szociális Szolgáltató
KÖzPont vezetéséve|Pongrácz Péterné Lengyel Andrea (sz.: Sziksző,Ig7g.02.09. an.: Szalai
Erzsébet) 3800 SzikszŐ, Mészáros Lázén út 13. szám alatti lakost'bizza meg határozott _
5 éves - időtartamra,2023. május 09. napjátóI2028. május 08. napjáig. Berét tirtto 572.400,-
Ft/tró összegben állapítsa meg. Kéri szóbeli előterjesaeie elfogadásátl



EgYéb hozzászőlás, módosító javaslat nem volt, Sváb Antal elnök szavazásrateszi fel szóbelijavaslatát, melYet a jelenlévők - 13 tanácstag van jelen aszavazásnál - egyhangulag 13 igen
szavazattal (lakosságszám szerint 12494 fo) ellenszavazat éstartózkodás né11.uilrogaataÉos
meghoztak az alábbi hatát ozatot:

Szám: 1412023.(5.03.) sz. HATÁROZAT
TárgY: DÖntés a Szikszói Szociális Szolgáttató Központ intézményvezetőiálláshelyének
betÖltésére vonatkozó pályázat elbírálásáróI szói'ó l3l2023.g.;D számú határozat
módosításáról

A Szikszói Kistérségi Többcélú Társulás Társulási Tanácsa az alábbiak szerint módosítja a
l 3 / 2023 . (4.20 .) számű határ ozatát:

,,A Szikszói Kistérségi TÖbbcélú Társulás Társulási Tanácsa a Szikszói Szociális Szolgáltató
KÖzPont vezetéséve|Pongrácz Péterné Lengyel Andrea (sz.: Sziksző, 1979,02.09. an.: Szalai
Erzsébet) 3800 SzikszŐ, Mészáros Lázár út 13. szám alatti lakost bízza meg határozott _
5 éves - időtartamra,2(123. május 09. napjától2028,május 08. napjáig.

Bérét bruttő 572.400,-F'tlhó összegben állapítja meg.''

Határidő: azonnal
Felelős: elnök

Pongrácz Péterné Len6;yel Andrea intézményv ezető: kéri, hogy a közeljövőben minél t<ibb
Polgármester látogassa meg az intézménfl, hogy lássák, hogyan áolgoznak. Minden
eseménYre, alkalomra küldi a meghívókat, sajnos kevés polgármestói et u lehJtőseggel.

Egyebek:

lorváth JÓzsef tag: szeretné jelezni, hogy Gagybátor község homoktövis termesztéssel
foglalkozik és hat tonna mennlség maradt meg, ámelyet szeretnének értékesíteni. Jótékony
hatással van SzerYezetre,. A hűtése jelentős költséggel jái, igy minél előbb értékesíteni kellene.

Más hozzászólás nem -lévén, Sváb Antal elnök megköszönte a jelenlévők részvételét és az
ülést bezárta. Jegyzőkönyv lezérva9 óra 55 perckor.
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